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PROTOKOL Nr V/ 1 1
Sesji Rady Miejskiej w Rychwale
odbytej w dniu 28 stycznia 2011 roku

Sesja Rady Miejskiej w Rychwale odbyla sic w sali narad UGiM w Rychwale
i trwala od godz. 13:10 do 16:50.
W sesji udzial wziclo 14 radnych na ustawowy sklad rady 15 radnych oraz
nastcpujgce osoby:
- Stfan Dziamra - Burmistrz Rychwala
- Katarzyna Kwiecinska - skarbnik UGiM w Rychwale
- Ewa Jgdrzejczak - pelniaca obowiqzku sekretarza UGiM w Rychwale
- Alicja Lukowska - prawnik UGiM w Rychwale
oraz mieszkancy miasta i gminy Rychwal.
W sesji udzial takze wzieli soltysi.
Listy obecnosci stanowia zalgczniki do protokolu.

Pkt 1

Przewodniczgcy Rady Miejskiej w Rychwale Ireneusz Stachurski otworzyl
V sesjc witajac wszystkich i stwierdzil, ze w sesji udzial bierze 14 radnych
czyli obrady i podejmowane uchwaly s4, prawomocne.

Pkt 2

Radny Roman Drewniacki zarzucil przewodniczftcemu rady , ze porzgdek
obrad zostal przedstawiony nie zgodnie ze statutem Gminy z § 36 pkt 2.
Nie ma w porzgdku obrad pkt informacja przewodniczgcego rady.
Przewodniczgcy rady Ireneusz Stachurski powoluj4c sic na § 25 statutu Gminy
odpowiedzial, ze to on opracowuje porzftdek obrad.
Wiceprzewodniczaca rady Leokadia Sniegowska zaproponowala, aby na sesje
poprosic radcg prawnego.
Na obrad przybyla radca prawny Alicja Lukowska ktora wyjasnila zaistnialy
problem.
Pani Lukowska poinformowala, ze przewodniczftcy ma racjc i radny
Drewniacki ma racjc, uwaza aby wniosek radnego Drewniackiego poddac pod
glosowanie.
Przewodnicz4cy rady przeprowadzil glosowanie wniosku radnego
Drewniackiego.



Za wnioskiem glosowalo - 5 radnych, przeciw-7 radnych, wstrzymalo sic - 2
radnych .

Przewodnicz4cy rady stwierdzil, ze wniosek rada odrzucila.
Przewodniczgcy rady odczytal porzftdek obrad jaki obowigzywal na
odbywajgcej sic sesji.

Pkt 3

Przewodniczgcy rady przeprowadzil glosowanie w sprawie przyjgcia protokolu
z IV sesji bez czytania.

Za glosowalo - 10 radnych, przeciw-0, wstrzymalo sic -4 radnych.
Przewodniczacy rady stwierdzil, ze protokol zostal przyjcty bez czytania.

Pkt 4

Przewodniczatcy Komisji Rewizyjnej Slawomir Wozniak poinformowal, 2e
komisja odbyla 2 posiedzenia w tym :
- opracowaniem planu pracy na 2011 rok
- opiniowaniem materialow na sesje.

Przewodniczgcy Komisji Oswiaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Pomocy
Spolecznej, Porzqdku Publicznego oraz Ochrony Przeciwpo2arowej Krzysztof
Cichy poinformowal, ze komisja odbyla 2 posiedzenia w tym :
- opracowanie planu pracy na 2011 rok
- opiniowaniem materialow na sesjc

Przewodnicz4cy Komisji Bud2etu Rozwoju Gospodarczego i przestrzennego
oraz Promocji Gminy Cezary Piasecki przedstawil infonnacjc, 2e komisja
odbyla 2 posiedzenia w tematach:
- rewitalizacja rynku w Rychwale
- opracowanie planu pracy na 2011 rok
- opiniowanie materialow na sesjc



Pkt 5

Burmistrz Stefan Dziamara przedstawil infonnacjc z wykonania uchwal
podjctych na IV sesji i poinfonnowal, ze podjcto 12 uchwal w tyro jedna
uchwala Nr IV/ 17/10 w sprawie warunkow i trybu finansowania rozwoju
sportu przez Gminc Rychwal , ktorq przygotowal sekretarz Piotr Kupski zostala
w calosci uniewa2niona przez RIO Poznan.
Natomiast uchwala Nr IV/19/10 RIO Poznan uniewa2niala jednn zapis
uwa2aj4c za zapis zbcdny.

Nastcpnie Burmistrz przedstawil informacjc z dzialalnosci micdzysesyjnej.
Burmistrz omowil szczegolowo problem starego wysypiska oraz smieci jakie sq
produkuje przez mieszkancow.

Poinformowal, ze urodzilo sic na naszym terenie 8 noworodkow i 12 zgonow.
Poinformowal o tworzeniu punktu przedszkolnego przy szkole podstawowej do
ktorego uczcszczalyby 20 dzieci w wieku od 3 do 5 lat z calego terenu gminy.
Przez dwa lata punkt ten by funkcjonowal za darmo i realizowal zajccia
dydaktyczne lekcje jczyka angielskiego i warsztaty rytmiczno - taneczne.
Burmistrz poinformowal, ze do wszystkich dyr. szkol zostaly wyslane pisma w
sprawie przystqpienia do zajcc w okresie ferii zimowych .
Od drugiego tygodnia ferii planuje sic otworzenia kawiarenki internetowej
w UGiM w Rychwale.
Obecnie odbywajq sic zebrania sol'eckie i zebrania OSP.
Burmistrz poinformowal, ze Pani Ewa Jcdrzejczak od 1.02.201 1 roku
zastcpowac bcdzie sekretarza Piotra Kupskiego ktory obecnie przebywa na
zwolnieniu chorobowym.
Nastcpnie burmistrz powiedzial, ze wprowadzil pewne korekty personalne
w Urzcdzie.
Powolany zostal kier referatu oswiaty, kultury i sportu - pan Bla2ej
Bujakowski,
Kier referatu gospodarczego zostala pani Karolina Malolepsza,
Kierownikiem referatu finansowego zostala pani Katarzyna Kwiecinska.
W dalszej czesci informacji Burmistrz powiedzial, ze sq poczynione dzialania
do zmiany funkcjonowania ZGKiM w Rychwale w spolkq ktora musi pracowac
na siebie.
Wiadomo wszystkim , 2e zaklad nie posiada 2adnego sprzgtu i dlatego te2
chcemy zakupic koparko-ladowarkq przybli2ony koszt 150 tys zl.
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Burmistrz poinformowal, ze Internet na terenie gminie powstanie w ramach
projektu Sejmiku Wojewodzkiego.

Burmistrz Stefan Dziamara oraz Przewodniczgcy Rady Miejskiej w Rychwale
podzigkowal bylemu Burmistrzowi Janowi Bartczakowi za 12 letniq pracc na
stanowisku Burmistrza Rychwala wrcczaj4c kwiaty i upominek.

Pkt 6

Soltys Ireneusz Gorski zwrocil sic z prosb4 o 10 krzesel do swietlicy do
miejscowosci Rybie, ze sali narad ktore bgd4 wymieniane.

Soltys Brzccki Jan zapytal sic w ktorej szkole bgdzie oddzial przedszkolny.
- w sprawie wydawania swiadectw na zywiec nic jest niewiadomo.
- zla robota zostala wykonana przy drodze w Wardczynie ziemia wylewa sic na

pola.

Soltys Balcerzak Bozena zapytala sic, gdzie sic podzialy srodki ktore byly
zaplanowane na drogc Lubiny- Gliny.
Soltys prosila o odnowienie przepustu przy posesji Pana Cichego.

Soltys Jacek Kopaczewski prosilo chodnik 600 rn i kanalizacje burzow4 oraz
tluczen na drogc w Jaroszewiczach.

Radna Sniegowska Leokadia poruszyla problem rejestru zabytkow na terenie
gminy i miasta w Rychwale.

Do pana Kupskeigo Piotra Komisja dawno juz zglaszala aby uaktualnic rejestr
zabytkow i chciala by wiedziec czy zostalo to zrobione.

Soltys Banaszak Monika prosila o naprawc mostku na drodze w Zosinkach.

Soltys Stanislaw Stencel prosil o udroznienie przepustow , sa ustawione
barierki i prosil o jedn4 rurc dodatkow4 aby poszerzyc przejazd.
Byla remontowana droga 25 i obecnie przez tq drogc przelewa sic woda i prosil
soltys o interwencjc w tej sprawie.
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Soltys Stencel prosil o ustawienie znaku drogowego na drodze od gospodarstwa
agroturystycznego ,ustcp pierwszenstwa przejazdu".

Radny Cezary Piasecki zapytal sic kiedy bcdzie ogloszony przetarg na
kruszywo z funduszu soleckiego i prosil aby to bylo wczesna< wiosna.

Radny Wozniak Slawomir prosil o tablice nazwy ulic.

Soltys Michalak Zofia prosila o wiaty przystankowe PKS w miejscowosci
Modlibogowice.

Soltys Kopaczewski Jacek poinformowal, ze jest zarwany mostek i jest
rozkopany row przy drodze od Bugaju do Jaroszewic.

Soltys Miedzinski Jerzy prosil o wyciccie krzewow przy drodze powiatowej w
miejscowosci Franki.

Radny Drewniacki Roman zadal nastcpujgce pytania w sprawie ulicy
Szkolnej:

- kiedy odbcdzie sic odbior ul. Szkolnej.
- jakie sa naliczone odsetki za nieterminowe wykonanie inwestycji tj.
budowa ul. Szkolnej i jak sic ma to do realizacji zadania.

Nastcpnie radny prosil o wylgczanie swiatla parkowego na boisku ,Orlik".
Radny prosil o odglosy po 1 egzemplarzu dla radnych i dla soltysow
Radny prosil burmistrza o informacje w sprawie rozmowy z osobami
zainteresowanymi ,Grzybkiem".
Jakie osoby weszly do zespolu doradczego powolanego przez Burmistrza.

Przewodniczgcy Samorzgdu Mieszkancow Krzyzanowski Aleksander zlozyl
podzickowanie Bunnistrzowi za otwarcie,,Orlika" i za to ze nie bylo potrzeby
wydawac wielkich pienicdzy tylko wrcczyc klucze gospodarzowi obiektu.
Podzickowal,ze wszystko dobrze i sprawnie sic ulozylo.

Pan Krzyzanowski podzickowal, rowniez, ze nie trzeba wydawac pienicdzy
z budzetu na dowoz sportowcow, , poniewaz dowozeni s4 autokarami

szkolnymi.
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W obradach nastgpila przerwa od godz. 14 :30 do 14:45 .

Pkt 7

Wiceprzewodniczgca rady Leokadia Sniegowska odczytala projekt uchwaly w
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy i Miasta w Rychwale
na lata 2011-2022 .
Uwag nie bylo.

Przewodniczftcy rady przeprowadzil glosowanie w/w projektu uchwaly.
Za podjcciem uchwaly glosowalo - 14 radnych , przeciw-0, wstrzymalo sic -0.
Przewodniczacy rady stwierdzil, ze uchwala zostala podjcta jednoglosnie.

Pkt 8

Radny Cezary Piasecki zglosil swoje zastrzezenie w sprawie przesuniccia z
drogi Gliny na zakup koparko - ladowarki kwoty 190 tys A.
Radny prosil aby kwoty 190 tys po polowie zdjgc z drogi Gliny i z drogi
Zlotkowy.

Radna Wanda Dominiak powiedziala , ze droga Zlotkowy -Dqbrowa jest drogq
oczekuj4c4 na budowc.
Radna wyrazila zgodc , aby zdjgc srodku po polowie z drogi Zlotkowy i z drogi
Gliny.

Burmistrz Dziamara wyjasnil, ze nie ma znaczenia z ktorej drogi zdejmiemy
srodki . Jezeli zajdzie potrzeba to rowniez mozemy przesunac srodki na drogc
na ktorq chcemy zabiegac o dodatkowe srodki i na kt6r4 uda sic nam zalatwic.
Burmistrz powiedzial, ze skarbnik nie widzi problem aby podzielic
zdejmowane srodki z dwoch drog po polowie.

Przewodniczacy rady odczytal projekt uchwaly zmieniaj4ca uchwaly w sprawie
budzetu na 2011 rok a nastcpnie przeprowadzil glosowanie.
Za glosowalo -14 radnych , przeciw-0 , wstrzymalo sic -0.
Przewodniczgcy rady stwierdzil, ze uchwala zostala podjcta jednoglosnie.
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Pkt 9

Przewodnicz4cy rady odczytal projekt uchwaly zmieniaJ4ca uchwaly w sprawie
powolania stalej komisji Rady Miejskiej w Rychwale o nazwie Komisja
Budzetu Rozwoju Gospodarczego i Przestrzennego oraz Promocji Gininy
a nastcpnie przeprowadzil glosowanie.
Za podjcciem glosowalo - 14 radnych , przeciw-0 , wstrzymalo sic-0.
Przewodnicz4cy stwierdzil , ze uchwala zostala podjcta.

Pkt 10

Wiceprzewodnicz4ca rady Leokadia Sniegowska przedstawila projekt uchwaly
zmieniaJ4ca uchwaly w sprawie powolania stalej komisji Rady Miejskiej
w Rychwale o nazwie Komisja Oswiaty , Kultury< Sportu , Zdrowia, Pomocy
Spolecznej , Porz4dku Publicznego oraz Ochrony Przeciwpozarowej a nastgpnie
Przewodnicz4cy rady przeprowadzil glosowanie.
Za podjcciem uchwaly glosowalo - 14 radnych, przeciw-0 , wstrzymalo siq -0.

Pkt 11

Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej przedstawil plan pracy
komisji na 2011 rok.
Uwag nie bylo.
Za przyjgciem planu glosowalo -14 radnych, przeciw-0 , wstrzymalo siq-0.
Przewodnicz4cy rady stwierdzil , ze plan pracy zostal przyjcty jednoglosnie.

Przewodnicz4cy komisji Budzetu Rozwoju Gospodarczego ... Piasecki Cezary
Przedstawil plan pracy komisji na 2011 rok.
Uwag nie bylo.

Przewodnicz4cy Komisji Oswiaty ... Cichy Krzysztof przedstawil plan pracy
komisji na 2011 rok.
Uwag nie bylo.

Wiceprzewodnicz4ca rady Rogowicz Elzbieta przedstawila plan pracy Rady
Miejskiej na 2011 rok.
Uwag nie bylo.

Plany pracy w/w stanowiq zal4czniki do protokolu.

Pkt 12
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Burmistrz odpowiadajgc na zadane pytania w sprawie krzesel ze sali narad
poinformowal, ze zostanq podzielone po rowno do poszczegolnych swietlic lub
remiz.

Droga powiatowa z1e wykonana robota pracownik zajmiecie sic tq sprawa.
Dalej Burmistrz mowil, ze od dawna nie bylo tyle wody co teraz.
Zlikwidowane sq rowy przy drogach i woda nie ma miejsca.

Po odbytym przetargu na koparko- ladowarkc przystgpimy do zakupu i
uruchomiiny przetarg na kruszywo zakup kruszywa Huta oferowala nam
kruszywo po 22 zl/ tonc.
Najgorsze miejsca bcda zalatane.
Przepusty bcdq naprawiane gdy ZGK bqdzie mi swoj4 koparkc
Chodnik w Jaroszewiczach Rychwalskich bcdzie monitowany.

W sprawie rejestru zabytkow burmistrz odpowiedzial, ze sic w tej sprawie nie
odpowie.

Mostek w Zosinkach jest ternat znany i bcdziemy chcieli go zrobic.
Soltysowi Stenclowi burmistrz odpowiedzial, ze temat drogi powiatowej jest
duzym klopotem i bcdziemy sic starac aby ulegla poprawie.

W sprawie ustawienia znaku drogowego burmistrz odpowiedzial, ze trzeba
bcdzie to miejsce zobaczyc i podj# decyzjc.

Przetarg na tluczen bqdzie zrobiony w roznych wariantach od 15 lutego
zaczniemy dzialac w tym temacie.

Radny Wo2niak Slawomir wnioskowal o oznakowanie ulic i placow i burmistrz
podzielil ten glos uwazaj ftc ze to jest wazny ternat.

Soltys z Modlibogowic zglaszala potrzebc zakupu wiat PKS. Burmistrz
powiedzial, ze do tego tematu podejdziemy.

W sprawie mostku zarwanego w Jaroszewiczach zgloszonego przez soltysa
Kopaszewskiego Burmistrz odpowiedzial, ze trzeba bqdzie na to miejsce
pojechac i zobaczyc.

Temat Spolki Wodnej jest niepokojgcy.

W sprawie wyciccia krzewow przy drodze w miejscowosci Franki nie zostaly
wycicte ale w krotkim czasie zostanie to zrobione.
W sprawie ul. Szkolnej Burmistrz wyjasnil, ze byl gnieg i pomimo, ze
komisja byla na miejscu to nic nie bylo widac.
Biegli s4dowi przygotowuja informacje.

Po przeprowadzonej analizie bylo spotkanie z wykonawca , inspektorem
nadzoru i pracownikami.

Projekt nie obejmowal, zagcszczenia gruntu i trzeba bylo dopisac i wykonac.
75 % wykonanego zadania zostalo wyplacone wykonawcy.
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Nie byly naliczone odsetki karne z uwagi na to , ze inwestycja byla
wykonywana w niemilych warunkach atmosferycznych czyli zimowych.
Obecnie 25 % kosztow inwestycyjnych mamy do dyspozycji i na pewno na
koniec zostanie to inwestycja rozliczona.

W sprawie gaszenia swiatel na,,Orliku ,, Burmistrz stwierdzil, ze jest to sluszna
decyzja.

,,Odglosy „ bcdq ukazywac sic kwartalnie.

W sprawie,,Grzybka" burmistrz odpowiedzial, ze byla osoba zainteresowana
pojechala zobaczyc i nie wie jaka zostala podjcta decyzja.
Burmistrz poinformowal, ze pilkarze moga zglaszac wyjazdy na zawody tylko
aby nie zbiegly sic wjeden dzien 3 autokary szkolne chodzq non stop.
Burmistrz poinformowal, ze skorzystal z przywileju i powolal zespol doradczy.

Pani Ewa Jcdrzejczak szczegolowo omowila temat punktu przedszkolnego
o ktory zabiega aby powstal na terenie gminy Rychwal.

Byly wyslane informacje do poszczegolnych szkol i tylko 3 dyr. zglosilo sic do
utworzenia takiego punktu tj. szkola Siaszyce, Kuchary Koscielne, Rozalin.

Radny Roman Drewniacki zapytal sic, czy dyr. w Rychwale tez wiedzial.
Pani Ewa Jcdrzejczak odpowiedziala, ze tak, ale nie zlozyl deklaracji.
Wklad wlasnych kosztow to 1,5% do 15% ogolnych kosztow.

Pan Jan Bartczak w swojej wypowiedzi wrocil do tematu ul. Szkolnej.
Wyjasnil, ze trudno mus sic zgodzic z wypowiedzia Burmistrza Dziamary.
Firma ktora realizowala inwestycje na ul. Szkolnej jest firma nierzetelna, przez
2 miesiace wcale nie weszla na budowc

Inwestycja byla kontrolowana codziennie. Odbylo sic 10 spotkan w tej sprawie.
Pracownicy UGiM wszyscy wiedzieli bo uczestniczyli w rozmowach i byli
bardzo dobrze zapoznani.

Przy opracowaniu umowy Jan Bartczak powiedzial, ze zwrocil uwagc na
paragraf - odsetki karne.

Nie zdarzylo sic nigdy aby byly w projekcie ujcte wszystkie zadania a bylo tyle
inwestycji wykonanych w minionych latach.

Sprawa inwestycji na ul. Szkolnej wymaga szczegolowych wyjasnien
w obecnogci bylego przewodniczacego rady Romana Drewniackiego, Cichego
Krzysztofa, bylego burmistrza Jana Bartczaka oraz pracownikow UGiM
w Rychwale.

Glos zabral Burmistrz Dziamara ktory zwrocil sic do pana Jana Bartczaka, ze
jest mu przykro , ze pan Bartczak nie przyszedl na I sesjc Rady Miejskiej a byl
zaproszony aby przedstawic sprawozdanie Burmistrza z poprzedniej kadencji
o stanie Gminy jakq przekazuje.
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Przestawienie sprawozdania jest obowiftzkiem bunnistrza z ktorego sic nie
wywigzal.

Nastcpnie Burmistrz Dziamara przedstawil protokol z wizji lokalnej na ul.
Szkolnej.
Burmistrz powiedzial, ze dla niego jest sprawa niezrozumiala, ze jak pan Jan
Bartczak mogl powolae inspektora nadzoru w jednej osobie ktora
opracowywala projekt inwestycyjny.
Gdy opracowywala projekt to to osoba nie widziala jakie zadanie musi bye
wprowadzone, ale gdy zostala to sama osoba powolana na inspektora nadzoru to
nagle olsnienie dostala, ze nie ma tego zadania wpisanego do projektu.

Pkt 13

Obecni na sesji mieszkancy miejscowosci Gliny podzickowali za podjcta,
decyzjc o zabraniu srodkow po polowie z drogi Gliny i drogi Zlotkowy.

Byly Posel RP Zdzislaw Jankowski zabral glos i powiedzial, ze cieszy sic, ze
nastqpilo przelamania tego co bylo.
Teraz przychodzgc na sesje mozna sic dowiedziee z informacji Burmistrza co
sic robi , czym sic Burmistrz zajmuje jakie podejmuje decyzje.
Mona na tej sesji wymienie swoje poglady i podyskutowae.
Nie ma sesji niemych jak to sic odbywaly w poprzedniej kadencji.
Pan Jankowski poinformowal, ze ul. Szkolna jest droga powiatowq.
Nastgpnie zapytal sic kiedy bcdzie splacony dlug z budzetu gminy.
Na ul. Jozefow nie sq dokonczone pobocza.
Droga Konin- Kalisz byla w planie drogq ekspresowq i Pan Jankowski prosil o
dzialania w tym temacie.
W sprawie ronda podzielil opinic Burmistrza Dziamary ze Gmina stracila
jeden CPN i tym samym podatnika.

Burmistrz Dziamara poinformowal, ze zabiega o to aby we wszystkich szkolach

na terenie gminy bylo dozywiane dzieci .

Soltys Guzniczak Krzysztof powiedzial, ze calemu zamieszaniu inwestycji na
ul. Szkolnej jest winien pan Jan Bartczak bo to on wybieral nieuczciwych
wykonawcow robot.

Radny Wozniak Slawomir poinformowal , o sukcesach sportowych.

Soltys Kisman Jozef podzickowal, za to ze zostanie zakupiona koparko-
ladowarka.



11

Soltys Jan Brzgcki wyrazil opinic, ze nie powinno sic dopuszczac nierzetelnych
firm do wykonywania inwestycji.

Soltys Wojtczak skarzyl sic na bobry ktore robiq durze szkody.

Przewodniczacy rady przedstawil pismo w sprawie organizacji spartakiady
zimowej w Zychlinie w dniu 28.02.2011r. godz. 10:00.

Pkt 14

Przewodniczgcy rady zamknfl V Sesjg Rady Miejskiej w Rychwale dzickujgc
wszystkim za uczestniczenie.

Protokol a Przewodniczgcy
Zofia Jb&iolowska Rady Miejskiej w Rychwale

1 l

Ireneusz Satchurski
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